

我們的榮譽 (小學人文科) Our Honors (Primary Humanities)



2025-2026年度



以人文為墨，繪素養藍圖：本校人文科教育的卓越成果與實踐

Painting the Blueprint of Literacy with Humanistic Ink: The Outstanding Achievements and Practices of Our School's Humanities Education

本校人文學科表現卓越，歷年來在各項校外競賽、跨學科專題研究中屢獲佳績，從小培養學生國家觀念、民族感情和國民身份認同。

Our school's humanities programs are outstanding, and over the years we've consistently done well in various external competitions and interdisciplinary research projects, nurturing students' sense of national awareness, ethnic feelings, and national identity from a young age.



第十八屆「香港外交知識競賽」 榮獲季軍及最踴躍參與獎

Our school won the Second Runner-Up and the Most Active Participation Award in the 18th Hong Kong Cup Diplomacy Knowledge Competition.

本校學生參加由「香港明天更好基金」、「外交部駐港公署」及「香港特區政府教育局」聯合舉辦的「第十八屆香港盃外交知識競賽」。透過參與比賽，學生以輕鬆的學習形式增長對外交知識的興趣及認識，進一步認識國家的發展，並放眼世界。最終，本校學生在全港八萬八千餘名學生中脫穎而出，榮獲季軍的殊榮。

Our school's students participated in the 18th Hong Kong Cup Diplomacy Knowledge Competition, jointly organized by the Better Hong Kong Foundation, the Office of The Commissioner of the Ministry of Foreign Affairs, and the Hong Kong SAR Education Bureau. By taking part in the competition, students were able to learn about diplomacy in a fun way, sparking their interest and understanding while also gaining a deeper insight into the country's development and looking at the world. In the end, our students stood out among over 88,000 students across Hong Kong and proudly won third place.



「理財為甚麼？」全港小學校際理財問答比賽2025/26 – 榮獲季軍

Inter-school Money Management Quiz Competition 2025/26 – Awarded Third Place

本校學生參加由教育局及投委會舉辦「理財為甚麼？」全港小學校際理財問答比賽（2025/2026），學生在116所參賽學校，共一萬一千多位學生脫穎而出，進入總決賽，勇奪季軍。這項比賽旨在提升大眾對理財教育的關注，讓一至六年級的小學生學習正確的理財知識、技巧與態度，建立良好的金錢管理習慣。本校參賽也配合人文科課程「理財與經濟」範疇，深化學生的理財學習。

Our school's students participated in the Inter-school Money Management Quiz Competition (2025/2026) organized by the Education Bureau and the Investment Committee. Out of 116 participating schools and over 11,000 students, our students stood out and reached the grand final, winning third place. The competition aims to raise public awareness of financial education and help primary school students from grade 1 to 6 learn correct financial knowledge, skills, and attitudes, fostering good money management habits. Our school's participation also ties in with the Humanities curriculum under the 'Finance and Economics' category, enhancing students' financial learning.



「童心共讀國家歷史人物」小學人文科閱讀活動比賽－勇奪高小組優異獎及積極參與學校獎

"Reading National Historical Figures with a Childlike Heart" Elementary Humanities Reading Activity Contest – Won the Excellence Award in the Upper Primary Group and the School's Active Participation Award

本校學生參加由教育局主辦的「童心共讀國家歷史人物」小學人文科閱讀活動比賽(2025/26學年)，並在超過100間學校及11500名學生中榮獲積極參與獎及高小文字報告個人組優異獎。學生以文字創作，表達對書中歷史人物生平事蹟的理解，藉此提高學生學習國家歷史的興趣，培養傳承國家歷史文化的責任感，建立他們對國家的歸屬感與認同感。

「童心共讀國家歷史人物」
小學人文科閱讀活動比賽
頒獎禮

優異獎
積極參與
學校獎



Our school's students took part in the 'Reading National Historical Figures with a Childlike Heart' Elementary Humanities Reading Activity Contest (2025/26) organized by the Education Bureau and won the Participation Award as well as the Outstanding Award in the Upper Primary Individual Written Report category among over 100 schools and 11,500 students. Through writing, the students expressed their understanding of the historical figures' life stories from the books, which helped boost their interest in learning national history, foster a sense of responsibility to pass on the country's history and culture, build their sense of belonging and identity with the country.

「惜水學堂」小學教育計劃 榮獲「十八區優秀學校金獎」及多項殊榮

"Cherish Water Campus" Integrated Education Programme – Primary School
Honoured with the "18 Districts Outstanding School Gold Award" and Multiple Accolades

本校連續三年(2022/2023、2023/2024年度及2024/2025年度)榮獲「十八區優秀學校金獎」，本校校長獲頒「傑出領袖獎」、本校師生更分別榮獲「傑出策劃教師大獎」及「節約用水智叻星」殊榮。

本校積極推動環保教育，以加強學生的環保意識，培養他們響應環保的態度，以及實踐環保的生活。本校參加水務署主辦「惜水學堂」小學教育計劃，目的讓學生認識水是珍貴的天然資源，以及啟發他們思考保護和珍惜水資源的重要性，培養公民責任感。

Our school has been awarded the "18 Districts Outstanding School Gold Award" for three consecutive years (2022/2023, 2023/2024, and 2024/2025). Furthermore, our Principal was presented with the "Outstanding Leadership Award," while our teachers and students were respectively honoured with the "Outstanding Planning Teacher Award" and the "Water Conservation Star" accolades.

Our school actively promotes environmental education to enhance students' ecological awareness, nurture their commitment to eco-friendly practices, and encourage them to lead green lifestyles. By participating in the "Cherish Water Campus" Primary School Education Programme organised by the Water Supplies Department, we aim to help students understand that water is a precious natural resource. The programme also inspires them to reflect on the importance of protecting and conserving water, thereby fostering a strong sense of civic responsibility.

金獎



華萃薪傳—第六屆全港小學中國歷史文化常識問答比賽 「十八區卓越表現獎」屯門區 第三名

The 6th Hong Kong Primary School Chinese History and Culture Quiz Competition
2nd Runner-up (Tuen Mun District), 18 Districts Outstanding Performance Award

國家安全短講比賽榮獲

最積極參與獎及十八區積極參與學校獎(屯門區)

National Security Short Speech Competition
Won the Most Active Participation Award and the Actively
Participating School Award of the 18 Districts (Tuen Mun District)

全港學界國家安全常識挑戰賽(2025/26)

最積極參與獎

Hong Kong Inter-School National Security
Knowledge Challenge (2025/26)
Most Active Participation Award

從外交視野、理財智慧、歷史傳承，到國家安全與綠色實踐，同學們正一步步蛻變為具備「國家情懷、國際視野、知行合一」的未來棟樑。這份豐碩的成果，全賴全校師生的與共偕行，以及家長們的鼎力支持。

Through learning in diplomacy, finance, history, national security, and sustainability, our students are evolving into future pillars with "national pride, a global perspective, and values put into practice." This achievement is thanks to the joint efforts of our teachers, students, and parents.